
REFERAT FRA MØTE I FORSKNINGSUTVALGET, FREDAG 16.  SEPTEMBER 2016 

Til stede:  Gruppe A: Bang, Haug, Malmberg, Ågotnes (vara), Vikør (leder) 

  Gruppe B: Kohne  

Fra administrasjonen: Saunes, Hausvik 

Forfall: Andresen, Hoffman, Melve  

Sekretær: Haaland 

 

1) Innkalling og saksliste 

Ingen merknader. 

2) Orienteringer 

Stillinger 

- Joakim Haaland er engasjert i 70%-stilling, hvorav 50% av dem er satt av til formidlingsarbeid, 

mens de resterende 20% er knyttet til forskningsadministrasjon. Hans oppgaver i forbindelse 

med forskningsadministrasjon vil i hovedsak dreie seg om tildeling av interne midler. Han vil 

også fungere som sekretær for forskningsutvalget.  

- Kirsten Moen og Elisabeth Hausvik fra fakultetet vil dekke de resterende 30% av 

forskningsadministrasjonsoppgavene ved AHKR. Disse er først og fremst knyttet til ekstern 

finansiering av forskning. 

Forskning 

- Etter en gjennomgang av tildelingene av midler til publiseringsstøtte og forskningsformål ved 

AHKR, ble det klart at det eksisterte noen midler til overs. Disse restmidlene ble lyst ut med 

søknadsfrist 19. september. Den maksimale søknadssummen var kr. 20.000. 

- Knut Vikørs HERA-prosjekt «Understanding Shari’a: Perfect Past/Imperfect Present» er nå i 

gang. 

- 25.-27. august arrangerte UiB i samråd med European Business History Association (EBHA) 

den første verdenskongressen i bedriftshistorie i Bergen. Også den 20. kongressen for den 

europeiske organisasjonen for bedriftshistorie ble holdt i byen disse dagene. Harm G. 

Schröter, historieprofessor ved AHKR, var leder for den lokale arrangementskomiteen. 

- 28. september avholdes den lokale Forsker Grand Prix-konkurransen i Bergen. Jane Skjoldli, 

stipendiat i religionsvitenskap ved AHKR, er en av deltakerne. 

- Fakultetet har i år opprettet en pris for unge, fremragende forskere. Det er sendt inn to 

søknader fra AHKR. 

- Det planlagte møtet om en ny nasjonal ph.d.-skole for historie er blitt utsatt da den 

ansvarlige ved UiO har fratredd sin stilling. 

Fakultetets FFU 

- Holder møte neste uke, der prisen for unge forskere er hovedtema. 



Forskerutdanning 

- Tre disputaser gjennomføres i høst. En er allerede gått av stabelen, den neste holdes i 

oktober, mens den siste er planlagt mot slutten av året. Det er blitt innlevert tre 

avhandlinger.  

3) [sak 3/2016] Endringer i forskergruppene: 

- Oppretting av ny forskergruppe i Materialitet / materiell kultur 

Forskere i arkeologi har fremmet ønske om å opprette en forskergruppe ved i temaet «Materialitet». 

Det ble nylig holdt et drøftingsmøte om dette på instituttet for alle interesserte. Der ble viktigheten 

av at dette må være en tverrfaglig satsning understreket. Det så ut til å være et godt grunnlag for en 

slik gruppe, med medlemmer fra flere disipliner og flere PhD-kandidater. 

Forskningsutvalget (FU) er positive til oppretting av en forskergruppe om materialitet. Navnet bør 

velges av gruppen selv, men det er instituttleder som til sist godkjenner.  

Denne gruppen vil da erstatte den nåværende forskergruppen «Sted – Region – Identitet». 

Utfordringen blir å gi tilbud til nåværende medlemmer av denne gruppen som ikke faller inn under 

temaet materialitet. En reformulering av interesse for disse kan være «minnekultur / historiebruk». 

Det er uklart om dette kan danne grunnlag for en egen gruppe, eller kan inngå i en av de 

eksisterende forskergruppene. Det bør foretas samtaler i fagmiljøet for å finne den beste løsningen. 

Ågotnes vil ta initiativ til et drøftingsmøte.   

- Endring i tema i forskergruppen Middelalder: Topografi og nettverk 

Da professor Geir Atle Ersland skal flytte over til Senter for Vitenskapsteori de neste fire årene, har 

gjenværende medlemmer reist spørsmålet om å endre tema for gruppen. Dette fordi Ersland er den 

eneste i gruppen som driver med topografi. En endelig avgjørelse om dette må utsettes til man vet 

hvem som ansettes som vikar i Erslands stilling og evt. andre stillinger i tidsperioden.  

- Løsning for forskerutdanning for religions-stipendiater 

Det er et problem at de fleste av stipendiatene i religionsvitenskap ikke passer inn i noen av 

forskergruppene ved instituttet. Flere løsninger ble drøftet. Blant annet at det opprettes en egen 

forskergruppe for dem, eller at det skapes et ph.d.-seminar for religionsstipendiater. Samtaler med 

fagmiljøet bør ligge til grunn for et initiativ her. 

Forskningsutvalget noterer at man er åpne for flere løsninger på problemet, men fastholder at det 

bør finnes et passende opplegg for alle stipendiater.  

4) Eksternfinansiert forskning, EU 

Instituttet har hatt begrenset innsats på å utvikle nye prosjekter under EU-programmet Horizon 2020 

(H2020), da man har ment at disse søknadsprosessene er svært tid- og ressurskrevende og vanskelige 

å få tilslag på. Dette synet ble også nylig notert i budsjettnotatet fra AHKR for 2017. I stedet har man 

valgt å satse på søknader til Frihumsam og Samkul, og har også en søknad med i den pågående SFF-

finalen. Dette temaet ble drøftet. Rådgiver ved HF Elisabeth Hausvik, som nylig har overtatt en del 

oppgaver omkring ekstern finansiering ved AHKR, spilte inn at det er viktig å merke seg at det finnes 



flere muligheter innenfor H2020 som ikke krever store koordineringsjobber. Som eksempel nevnte 

hun Marie Curie-programmet for Postdoc’er og ERC. 

FU er enig i at man skal være åpne for å se på alle mulighetene som finnes innenfor de forskjellige 

EU-programmene i og utenfor H2020, men fastholder at man er skeptiske til å legge stor vekt på å 

prøve å initiere store prosjekter som krever mye koordinering og administrasjon, dersom det ikke på 

forhånd ved instituttet eksisterer en forskingsinteresse og et internasjonalt nettverk som kan legge 

grunn for en slik søknad.      

5) Undersøkelse hos Postdoc-stipendiatene: Behov for oppfølging?  

Det har blitt sendt ut en spørreundersøkelse til AHKRs seks postdoc’er, som oppfølging av fakultetets 

tidligere spørreundersøkelse. Fire av dem svarte på undersøkelsen. Alle svarte at de var med i 

forskergrupper, men flere benevnte at de følte seg lite inkludert i fagmiljøene ut over det. 

Utfordringer med at postdoc’ene ikke har en fast mentor blant de fastansatte, at de ikke blir 

prioritert på kurs for universitetspedagogikk, og at de får manglende karriereveiledning ble også 

brakt på banen.    

FU mener alle postdoc’er som blir ansatt må få oppnevnt en mentor, og går inn for at det for 

nytilsatte postdoc’er holdes oppstartmøte med instituttledelsen, der bl.a. dette kan gjennomgås. 

Man ønsker å ta opp med fakultetet både muligheten for at de kan bli prioritert på 

universitetspedagogikkurs, og få bedre karriereveiledning.  

6) Eventuelt 

Det ble foreslått å sende ut epost med informasjon om kommende disputaser alt når datoen for 

disputasen er berammet, slik at miljøet får bedre anledning til å delta, i stedet for bare to uker før, 

som i dag. 

Neste FU-møte er lagt til 9. desember. Det ble bekreftet at forskergruppene kan sende en vara, om 

leder ikke selv kan stille.   

 

Knut Vikør 

                                                                                                                                            Joakim Dahl Haaland 


